
                                                 ZPRÁVA HLAVNÍHO TRENÉRA ČSJ 

                                                                za rok 2017 

 

Hodnocení sezóny  + hodnocení  RDA, RDB, RDJ + RD 

  

  RD -A  - V této skupině zcela jasně dominují bratří Ondra a Viktor Teplých. Oba 

jmenovaní jsou absolutními profesionály, kteří jachtingu podřídili úplně vše. Jejich aktivita je 

vzorová. Jejich přístup je na vysoké profesionální úrovni a jasně plní parametry jachtařů, kteří  

směřují za svým cílem a to jsou olympijské hry. Jejich výsledky a působení ve světové špičce 

jachtařského dění mě velmi těší a jsem přesvědčen, že oba úspěšně dokončí svojí olympijskou 

cestu. Jejich pozice v jachtařské top skupině se mi jeví jako velice stabilní. A oba jasně jdou za 

svým cílem a ten je kvalifikace  na OH v Aarhusu.       

    Karel Lavický  RSX – Také Karel se plně v minulém roce jasně 

nasměroval na další olympijskou cestu a plně tomu podřídil celou svojí celoroční přípravu. Zařadil 

se do  skupiny složené ze zahraničních surfařů. Karel je ve výborné kondici, má vysokou 

tréninkovou aktivitu, ale jeho výsledky nejsou zatím na úrovni, aby nějak překvapily. Také Karel, se 

svojí aktivitou jasně směřuje k olympijské kvalifikaci v Aarhusu.      

 Samozřejmě, že všichni tři jmenovaní budou mít velmi těžkou úlohu se kvalifikovat, protože 

konkurence je obrovská a postupová místa jsou silně omezena, ale já jím věřím.   

             

   RD- B         B- Výběr 

reprezentačního družstva  LASER čítá momentálně následující jachtaře a to Jakuba Halouzku, 

Štěpána Novotného Laser ST a Martinu Bezděkovou na Laser Radial. Jakub Halouzka - je ještě v 

juniorském věku, přesto  se již mnohokrát zúčastnil velkých mezinárodních regat. Zatím sbírá 

zkušenosti a má vše před sebou. Je v dobré kondici a má celkem dobrý jachtařský grif. Má velké 

šance a je pouze na něm jak s nimi naloží. Myslím, že o něm ještě uslyšíme. 

            

 Štěpán - je nepatrně starší, má více zkušeností než Jakub, má velmi dobrou jachtařskou 

techniku, fyzicky je dobře vybaven. V loňském roce se lehce zlepšil a zabral v tréninku. Musí si 

udržet vysoký standart do budoucí sezony, jak v přípravě, tak na regatách.  

   

           Martina Bezděková – byla do RD-B zařazena teprve nedávno a již je vidět zlepšení jak v 

přístupu k tréninku, tak i v samotném jachtingu který předvádí. Vím, že je Martina pod 

drobnohledem jachtařské veřejnosti, ale myslím, že právem patří do RD-B a že i u ní existuje šance 

na úspěšnou kvalifikaci v Aarhusu i díky relativně velkému počtu kvalifikačních míst. 

 

           Dominika Vadurová a Sára Tkadlecová na 49'' FX jsou dalšími členkami výběru pro Aarhus 

a jak milé dámy sleduji již delší čas, musím konstatovat, že udělaly obrovský kus práce od 

momentu, kdy si stouply poprvé na tento jachtařský speciál. Dámy již druhým rokem provozují 

profesionální pojetí jachtingu a to je velkým příslibem do budoucna. Budou to mít ale velmi těžké, 

protože kvalifikačních míst není mnoho. Jejich tréninková morálka a přístup k jachtingu je velmi 

kvalitní. 

             

 RD Aarhus- do tohoto výběru spadají sestry Veronika a Kateřina Živná, které na 49''FX 

teprve začínají a jejich působení v tomto týmu vidím zatím jako úplný začátek se sbíráním 

zkušeností a protože jsou velmi mladé, tak mají ještě vše před sebou. Je ovšem velice sympatické, 

že se do velkého jachtingu takto vrhli. 

 

            Posádka Michal Koštýř- Klára Kulhánková mají velké plány a připravují se na vstup  do 

olympijského dění na Nacra17. Mají objednaný nový set Nacra a dubnu začínají svojí olympijskou 

kampaň. Michal je určitě výborný jachtař , ale teprve začínají a tak uvidíme jak si tím poradí. 

             



   

Hodnocení trenérů – Sps, SCM + celých skupin       

   

  Skupina SCM Laser pod vedením  Michala Smolaře jede v plném režimu a podle 

stanovených a předložených ročních plánů. Myslím,že tato skupina je velice aktivní posouvá svoji 

výkonnost směrem nahoru. Pojetí moderních tréninků,metod a dobrých tréninků hlavně na vodě se 

mě jeví do budoucna jako pozitivní a závodníci jako  Halouzka, Přikryl, Moučka a nově slečny 

Himmelová a Švíková – to jsou ti co produkuje tato skupina. Dobrá atmosféra a týmově rodinné 

prostředí pod taktovkou ''někdy přísného'' Michala Smolaře budují něco, co cítím jako velice 

pozitivní prvek v jejich aktivitě. Michal ve spolupráci s Johanou Rozlivkovou vytvořili kompaktní 

trenérský tým, který je svou činností velkým příslibem do budoucna. 

            

 SCM 29'' pod vedením  Davida Křížka – Skiffy 29'' nemají v ČR  snadnou pozici a plno lidí 

má negativní  a silně zastaralé názory. Jedná se ovšem o moderní třídu v celém světě silně 

rozšířenou, populární a hlavně je to kvalitní jachting na skiffech. U nás to byla zpočátku 

průkopnická třída , ale má svoji pozici ve světovém jachtingu a proto je také zařazena do koncepce  

ČSJ, jako juniorské přípravná třída. Potýká se ovšem s malým zájmem nových adeptů do této 

skupiny, což je způsobeno i šířením nepravdivých informací ze strany některých jachtařů o této 

třídě. Ano máme rok 2018 a jachtařský svět se maličko posunul někam jinam, takže pro ty co brojí 

proti 29''- ano je to přípravka pro 49 '' a ten je olympijský. David to nemá jednoduché ,ale věřím,že 

letos pozvedne český  29'' směrem nahoru,protože zkušenosti a mezinárodní přehled na to má a o 

jeho trenérské kvalitě rozhodně nepochybuji.       

             

 SPS pod vedením Tondy Mrzílka si vede celkem dobře, má širší základnu závodníků než v 

minulých letech. Skupina je aktivní a její působení v ČR, ale i v zahraničí má dobrou úroveň, 

pořádá pravidelná plánovaná soustředění  a přípravu směruje k vyhledávání nových talentů,což je 

její hlavní úkol. Tonda je mnoho českých dětí úplný začátek celé jachtařské cesty, kariéry a hlavně 

dobrého jachtingu. Jeho spolupráce se zahraničními trenéry je velmi dobrá, naší nejmenší mají šanci 

se dostat k týmům, které jsou kvalitní, je určitě největším přínosem jeho práce. Od Tondy ale 

potřebujeme  mnohem více žáků, které bychom rádi obsadili do přípravných tříd jako 

29',Laser,Cadet či 420.           

     

Co se podařilo ( o co SÚ nejvíce usiluje) : 

 komunikace a spolupráce trenérů v této skupině, 

 pro další zkvalitnění a vývoj jednotlivých týmů se vzájemně zužitkovávají informace a  

poznatky ze strany trenérů týmů a zároveň jsou přínosem cenných informací pro KVS, 

 zahájení aktivity LT Bic Techno v rámci koncepce ČSJ, 

 SÚ se pravidelně schází a informuje a ze svých schůzí, zveřejňuje své zápisy. Naším cílem 

je informovat jachtařskou veřejnost o dění v týmech, o aktivitě členů týmů, o úspěších či 

neúspěších, o potřebách trenérů a členů týmů pro další zvyšování a zabezpečení kvality 

profesionální a sportovní úrovně, 

 dále jako Hlavní trenér pravidelně zhodnocuji informace trenérů a závodníků a podávám 

(potažmo ve spolupráci s předsedou KVS) informace při zasedáních VV ČSJ, 

 byla vytvořena Koncepce LT – jednoduchá, jasná a srozumitelná, 

 závodníci začínají chápat smysl této koncepce, která jasně definuje podporu LT směřující k 

OH v jachtingu, a to jak cestou týmovou (Laser, 29er, Bic techno), tak individuální (49erFX, Nacra, 

RSX), 

 trénink a účast RD, RDJ, SCM a S ps týmů na zahraničních regatách a kempech, 

 spolupráce se zahraničními týmy a trenéry, 

 koncentrace na špičkové jachtařské revíry je příslibem do budoucna, jsou to revíry, kde se 

odehrává ten opravdový  světový jachting 

 týmy SCM a Sps trénují v zahraničí s minimální zimní přestávkou již od poloviny února, 



 týmy SCM a Sps absolvují kempy se silnou mezinárodní konkurencí – jasná snaha trenérů 

SÚ o rychlejší vstup do evropské špičky, 

 od ledna 2018 převzala kontrolu nad kondiční přípravou u týmu SCM trenérka a asistentka 

týmu Laser slečna Johana Rozlivková, která pod vedením KT Tomáše Klímy systémově vede tuto 

skupinu a svoji funkci vykonává velmi  svědomitě. 

 díky systémové práci trenérů jsme se oproti minulosti výrazně posunuli od individuálního 

jachtingu k jachtingu Týmovému a týmové spolupráci. 

 SÚ navrhuje a doporučuje KVS a VV postupně výrazně větší finanční podporu jednotlivých 

týmů, což se relativně daří, 

 díky tomuto úsilí očekáváme,že vynaložená snaha všech přinese dobré výsledky. 

  

Co se nepodařilo ( co je důležité zlepšit nebo změnit ): 

 přetrvávají problémy s přechodem nových talentů do skupiny SCM, 

 musí být jasně zdůrazněna  a propagována podpora SCM – jasná OH cesta, 

 je nutné zlepšit spolupráci a apelovat na aktivitu klubů v rámci přechodu na podporované 

OH LT, 

 flotila 29er není na 100% využita – větší apel na LT RS Feva a Cadet a trenéry těchto LT, 

 větší apel na spolupráci klubových a třídových trenérů s trenéry Sps a SCM při výběru 

vhodných Talentů do těchto výběrových skupin, 

 v souvislosti s tím přetrvává malá aktivita a podpora klubů při přechodu z LT Q na přípravné 

OH třídy (Laser a 29er), bylo by vhodné se zamyslet nad podporou těchto LT v rámci podpory 

klubů tak, jak je tento systém zaveden u LTQ (starty/týmy na PČR, MČR), 

 v rámci podpory trenérů nebylo dotaženo do finální fáze materiální vybavení trenérů SpS a 
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              SCM – oblečení, bóje, tablety, dalekohledy s nivelací atd.. Nedořešenou záležitostí jsou i 

              meteo stanice, které jsou částečně nefunkční, a které by měly v letošní sezoně  být pro RD

   určitě k dispozici. 

                

                

 další  součástí zajištění naší reprezentace od juniorů až po dospělé a trenérů nevyjímaje, je 

dlouhodobě nedořešené a nezajištěné  týmové oblečení na slavnostní příležitosti (všechny 

profesionální zahraniční týmy tímto vybavením disponují a prokazují jasnou identitu a sounáležitost 

k týmu a zemi, kterou reprezentují), 

 v rámci mobility máme absolutní nedostatky oproti většině evropských zemí, nemáme 

automobily, které by mohly být prezentovány s případnými sponzory, zdůraznila by se jasná 

národní identita (např.Czech national sailing team).  Je nutné myslet na obnovu člunů a vleků vč. 

nástaveb na transport lodí, atd..Trenéři používají svoje soukromá vozidla a jejich výdělky jim 

nedovolují ušetřit v krátké době na nová transportní vozidla pro týmové účely a silou vůle drží 

soukromá auta při životě. 

 SÚ zve pravidelně předsedu KVS na svoje periodické schůze, kde se snažíme konfrontovat 

naše myšlenky, cíle a snahu všech trenérů a předkládat je předsedovi KVS. Bohužel naše rozhodnutí 

a doporučení nejsou mnohdy předsedou KVS prezentovány na VV tak, jak jsou na SÚ 

odsouhlaseny, 

 KVS dostatečně, průběžně a včas neinformuje šéftrenéra o důležitých finančních otázkách v 

zajištění jednotlivců a týmů, často přetváří rozhodnutí SÚ v jinou variantu, aniž by mě o těchto 

úpravách či změnách informoval, přesto že jsem členem KVS s poradním hlasem. Vzniká tak 

informační blok a tím se komplikuje možnost včasného informování členů RD a trenérů týmů, 

 některé informace mě a trenéry naprosto míjí, viz „angažmá anglického specialisty“ Iana 

Clingana, který byl doporučen Jakubem Kozelským jako „špičkový světový trenér“. Přitom 

konkrétní informace, které dostáváme od našich zahraničních kolegů trenérů a špičkových 

medailistů z OH výrazně nekorespondují s prezentací tohoto kouče v ČR.  V rámci přednášek, kdy 



představil svoji vizi, jsme postřehli zajímavé momenty, ale nic závratného jsme se nedozvěděli, byla 

to přednáška vhodná pro trenéry na klubové úrovní a bezpředmětná pro členy SCM, 

 jako vedoucí trenér SÚ a člen KVS jsem dosud nebyl ze strany předsedy přesně informován 

o angažmá pana Iana Clingana, pouze víme, že se měl seznámit se současnou strukturou ČSJ a měla 

být zpracována analýza v oblasti dětského, mládežnického a dospělého výkonnostního jachtingu v 

ČR. Proti tomuto původnímu záměru nemám výhrady. 

 rozhodně jsem do dnešního dne nebyl předsedou KVS informován o rozšíření projektu nebo 

o další aktivitě Iana Clingana, tedy o jeho trenérském působení u LT Laser Standard. Neznám plán 

tohoto trenéra, nevím koho přesně má tréninkově systematicky vést, neboť většina členů RD v této 

LT již má své skupiny, kouče a svůj program, není mi známo financování a jeho výše, a tedy 

konkrétní další působení tohoto zahraničního „experta“. 

 částečné zhodnocení struktury ČSJ a podpory LT Ianem Clinganem se ke mně dodnes 

nedostal a nebyl jsem ze strany KVS informován ani o návrhu dlouhodobé spolupráce a jejího 

financování, které byl zpracován předsedou KVS, 

 rozhodně nechápu proč na začátku závodní sezóny, která je zároveň první šancí v nominaci 

na OH, se někteří členové VV a KVS nezamyslí nad efektivitou a smyslem a finanční náročností 

tohoto projektu, přišlo by mi přirozené, kdyby tento projekt byl realizován dříve, a ne na prahu 

nominační sezóny na OH, když téměř všichni členové RDA, RDB,RD spolupracují se svými 

trenéry a zahraničními týmy a mají         

 jasně daný program a Plán sezóny, který realizují v přípravě na tento hlavní závod sezóny. 

 přišlo by mi výrazně rozumnější a efektivnější využít finanční prostředky, které se jistě na 

tuto spolupráci plánují, na přípravu a zajištění našich sportovních skupin v tak důležité sezóně, jako 

je ta letošní, 

 nejsem si jistý, že Ian Clingan je světový trenér, protože moje osobní zkušenosti a můj 

profesionální přehled a informace, ke kterým se v zahraničí dostávám, se diametrálně liší od 

prezentovaného názoru KVS potažmo TMK. 

 

Mně jako vedoucímu trenérovi záleží nejvíce na těchto věcech:     

 dobré atmosféře v týmech od Sps až po RDA 

 dobré atmosféře mezi trenérským kádrem 

 snaha o maximální výkonnostní růst našich svěřenců,členů RD- A, RD- B a RD 

 společně o nejefektivnější využití přidělených finančních prostředků,podpoře našich 

jachtařů,kteří se snaží o olympijské hry. 

 chci zachovat naši hlavní myšlenku, se kterou jsme do této práce jako profesionálové 

vstupovali, a tou je :   VŠE PRO ČISTÝ  JACHTING A ZACHOVÁNÍ MYŠLENKY FAIR PLAY ! 

             

                                                            Michael Maier 

               Cadíz 14.03.2018                                                            vedoucí trenér ČSJ 


